
Rada Miejska w Solcu Kujawskim 

 

Protokół Nr XXII/20  

XXII sesja w dniu 30 października 2020 r.  

Obrady rozpoczęto 30 października 2020 r. o godz. 13:00, a zakończono o godz. 14:45 tego 

samego dnia. 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 

 

W posiedzeniu wzięło udział 14 Radnych. 

Obecni: 

1. Andrzej Bąbka  

2. Grażyna Bieniek 

3. Dariusz Chojnacki 

4. Bartłomiej Czaki 

5. Mariusz Damrat 

6. Agnieszka Dorawa 

7. Justyna Gapska 

8. Adam Michalak 

9. Tomasz Pacek 

10. Szymon Raczyński 

11. Tomasz Rudny 

12. Tadeusz Szczepański 

13. Marzanna Szewczyk 

14. Alicja Żaguń 

Nieobecna, usprawiedliwiona Radna Beata Kołota.  

Lista obecności Radnych stanowi - zał. 1 do niniejszego protokołu. 

Lista obecności zaproszonych gości stanowi – zał. 2 do niniejszego protokołu.  

 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

 

B. Czaki – Przewodniczący RM – Czy są uwagi do zaproponowanego porządku obrad XXII 

sesji RM ?  

T. Substyk – Burmistrz Solca Kujawskiego  - zaproponowała wprowadzenie do porządku 

obrad projektu uchwały w sprawie przystąpienia do realizacji programu „Wspieraj Seniora”. 

 



B. Czaki – Przewodniczący RM – zaproponował, aby projekt uchwały wprowadzić do pkt 

14 porządku obrad.  

Kto z Radnych jest za przyjęciem zmienionego porządku obrad ? 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Andrzej Bąbka , Grażyna Bieniek, Dariusz Chojnacki, Bartłomiej Czaki, Mariusz Damrat, 

Agnieszka Dorawa, Justyna Gapska, Tomasz Pacek, Szymon Raczyński, Tomasz Rudny, 

Tadeusz Szczepański, Marzanna Szewczyk, Alicja Żaguń. 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Adam Michalak. 

NIEOBECNI (1) 

Beata Kołota. 

 

Przyjęty został zmieniony porządek obrad XXII sesji Rady Miejskiej, który stanowi – zał.  3 

do protokołu. 

 

3. Informacja o przebiegu wykonania budżetu, o kształtowaniu się Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Solec Kujawski oraz o przebiegu wykonania planu 

finansowego samorządowych instytucji kultury za I półrocze 2020 r. 

 

A. Kowalska – Skarbnik Gminy – przedstawiła Radnym ww. informację.  

 

B. Czaki – Przewodniczący RM – Czy są uwagi do przedstawionej informacji ?  

Radni nie wnieśli.  

Informacja o przebiegu wykonania budżetu, o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Solec Kujawski oraz o przebiegu wykonania planu finansowego 

samorządowych instytucji kultury za I półrocze 2020 r. stanowi – zał. 4 do protokołu. 

 

 

 



4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Solec Kujawski na 2020 rok. 

 

A. Kowalska – Skarbnik Gminy – przedstawiła ww. projekt uchwały wraz z naniesionymi 

poprawkami. 

B. Czaki – Przewodniczący RM - Czy są uwagi do ww. projektu uchwały ?  

Radni nie wnieśli uwag. 

 

Głosowano w sprawie: 

 

B. Czaki – Przewodniczący RM - uchwała Rady Miejskiej w Solcu Kujawskim z dnia 30 

października 2020 roku w sprawie zmiany budżetu Gminy Solec Kujawski na 2020 rok. 

 

B. Czaki – Przewodniczący RM - Kto z Radnych jest za przyjęciem ww. projektu uchwały? 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Andrzej Bąbka, Grażyna Bieniek, Dariusz Chojnacki, Bartłomiej Czaki, Mariusz Damrat, 

Agnieszka Dorawa, Justyna Gapska, Adam Michalak, Tomasz Pacek, Szymon Raczyński, 

Tomasz Rudny, Tadeusz Szczepański, Marzanna Szewczyk, Alicja Żaguń. 

NIEOBECNI (1) 

Beata Kołota. 

Uchwała Nr XXII/189/20 została podjęta jednogłośnie (zał. 5). 

 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Gminy 

Solec Kujawski na lata 2020 – 2024. 

 

A. Kowalska – Skarbnik Gminy – przedstawiła ww. projekt uchwały wraz z naniesionymi 

poprawkami. 

B. Czaki – Przewodniczący RM - Czy są uwagi do ww. projektu uchwały ?  



Radni nie wnieśli uwag. 

 

Głosowano w sprawie: 

 

B. Czaki – Przewodniczący RM - uchwała Rady Miejskiej w Solcu Kujawskim z dnia 30 

października 2020 roku w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Gminy 

Solec Kujawski na lata 2020 – 2024. 

 

B. Czaki – Przewodniczący RM - Kto z Radnych jest za przyjęciem ww. projektu uchwały ? 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Andrzej Bąbka, Grażyna Bieniek, Dariusz Chojnacki, Bartłomiej Czaki, Mariusz Damrat, 

Agnieszka Dorawa, Justyna Gapska, Adam Michalak, Tomasz Pacek, Szymon Raczyński, 

Tomasz Rudny, Tadeusz Szczepański, Marzanna Szewczyk, Alicja Żaguń 

NIEOBECNI (1) 

Beata Kołota. 

 

Uchwała Nr XXII/190/20 została podjęta jednogłośnie (zał. 6). 

 

6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od zbycia w drodze 

przetargu nieruchomości gruntowych zabudowanych, stanowiących własność Gminy 

Solec Kujawski. 

 

B. Białkowska – Z-ca Burmistrza Solca Kujawskiego – przedstawiła ww. projekt uchwały.  

 

B. Czaki – Przewodniczący RM - Czy są uwagi do ww. projektu uchwały ?  

A.Michalak – Radny RM – zapytał, czy zbycie bezprzetargowe ww. nieruchomości jest dla 

Gminy opłacalne, czy Gmina na tym nie straci ?  

 



B. Białkowska – Z-ca Burmistrza Solca Kujawskiego – odpowiedziała, że w przypadku 

dzierżawy tej nieruchomości jest to niewielka opłata i wynosi 0,17 gr za m2 za miesiąc. 

Dodała, że działka przy zakupie nawet w drodze bezprzetargowej wyceniana jest przez 

rzeczoznawcę majątkowego, który sporządza operat szacunkowy nieruchomości. Nie może 

zostać ona sprzedana poniżej wartości, którą wyceni rzeczoznawca. Założeniem planu 

gospodarki zasobami Gminy jest to, aby działki sprzedawać. Działka, o której mowa w 

projekcie uchwały była dla Gminy dość problematyczna. W związku z powyższym sprzedaż 

tej działki na rzecz dzierżawcy, który poniósł nakłady, a jednocześnie zawarł z Gminą umowę 

dzierżawy jest zasadne.  

Głosowano w sprawie: 

 

B. Czaki – Przewodniczący RM - uchwała Rady Miejskiej w Solcu Kujawskim z dnia 30 

października 2020 roku w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od zbycia w drodze 

przetargu nieruchomości gruntowych zabudowanych, stanowiących własność Gminy Solec 

Kujawski. 

 

B. Czaki – Przewodniczący RM - Kto z Radnych jest za przyjęciem ww. projektu uchwały? 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Andrzej Bąbka, Grażyna Bieniek, Dariusz Chojnacki, Bartłomiej Czaki, Mariusz Damrat, 

Agnieszka Dorawa, Justyna Gapska, Tomasz Pacek, Szymon Raczyński, Tomasz Rudny, 

Tadeusz Szczepański, Marzanna Szewczyk 

PRZECIW (1) 

Adam Michalak. 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Alicja Żaguń. 

NIEOBECNI (1) 

Beata Kołota. 

 

Uchwała Nr XXII/191/20 została podjęta (zał. 7). 



7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu 

zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości gruntowej położonej przy ul. Unii 

Europejskiej w Solcu Kujawskim. 

 

B. Białkowska – Z-ca Burmistrza Solca Kujawskiego – przedstawiła ww. projekt uchwały.  

 

B. Czaki – Przewodniczący RM - Czy są uwagi do ww. projektu uchwały ?  

Radni nie wnieśli. 

 

Głosowano w sprawie: 

 

B. Czaki – Przewodniczący RM - uchwała Rady Miejskiej w Solcu Kujawskim z dnia 30 

października 2020 roku w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu 

zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości gruntowej położonej przy ul. Unii Europejskiej w 

Solcu Kujawskim. 

 

B. Czaki – Przewodniczący RM - Kto z Radnych jest za przyjęciem ww. projektu uchwały? 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Andrzej Bąbka, Grażyna Bieniek, Dariusz Chojnacki, Bartłomiej Czaki, Mariusz Damrat, 

Agnieszka Dorawa, Justyna Gapska, Tomasz Pacek, Szymon Raczyński, Tomasz Rudny, 

Tadeusz Szczepański, Marzanna Szewczyk, Alicja Żaguń 

PRZECIW (1) 

Adam Michalak. 

NIEOBECNI (1) 

Beata Kołota. 

 

Uchwała Nr XXII/192/20 została podjęta (zał. 8). 

 

 



8. Podjęcie uchwały w sprawie opinii o pozbawieniu lasu charakteru ochronnego. 

 

B. Białkowska – Z-ca Burmistrza Solca Kujawskiego – przedstawiła ww. projekt uchwały.  

 

B. Czaki – Przewodniczący RM - Czy są uwagi do ww. projektu uchwały ?  

A.Żaguń – Radna RM – w ubiegłej kadencji Radni podjęli uchwałę w tej samej sprawie i 

Rada Miejska wówczas wypowiedziała się negatywnie i nie zgodziła się na pozbawienie tego 

lasu charakteru ochronnego. Radna tak jak i wtedy tak i teraz zagłosuje przeciw podjęciu tej 

uchwały, ponieważ uważa że ten las jest swoistym walorem Osiedla Leśnego. Poza tym 

będzie rozbudowywana trasa drogi S 10 i hałas, spaliny, które będą emitowane z tej jeszcze 

bardziej ruchliwej drogi mogą być w jakiś sposób pochłaniane przez lasy więc każdy jego  

fragment wydaje się dla Radnej być cennym. Poza tym mieszkańcy ul. Dębowej, ul. Bukowej 

i okolicznych ulic wyrażają zaniepokojenie tym projektem, ponieważ uważają, że jeśli 

powstaną w tym miejscu domy będące na nieco wyższym poziomie niż istniejące na osiedlu 

to kominy obecnych domów będą znajdowały się na wysokości okien nowych posesji, co 

może powodować konflikty sąsiedzkie.  

Z racji, że na osiedlu stoją domu nawet 50 letnie, niektóre opalane są jeszcze paliwami 

stałymi, to mieszkańcy obawiają się, że będzie zarzewie konfliktu, ponieważ nowo powstałe 

domy nie dostaną pozwolenia na ogrzewanie paliwami stałymi tylko gazowym, elektrycznym 

czyli ekologicznym. Negatywnie w tym temacie wypowiedział się Przewodniczący Zarządu 

Osiedla Leśnego.     

B. Białkowska – Z-ca Burmistrza Solca Kujawskiego – odpowiedziała, że będziemy 

odchodzić od ogrzewania domów paliwami stałymi, więc docelowo trzeba będzie likwidować 

stare piece ogrzewane paliwami stałymi. Zatem istniejące domu będą musiały przejść na 

zmianę sposobu ogrzewania. Poza tym dodała, że droga S10 będzie przebiegała tylko w 

części puszczy bydgoskiej, a część jej nie zostanie wycięta. Teren przy ul. Powstańców w 

części jest już zabudowany, w związku z powyższym lasy położone w dalszej części nie 

zrobią takie uszczerbku na terenach zielonych, żeby nie można było dalej realizować 

inwestycji. Terenów pod zabudowę mamy w Gminie coraz mniej.  

A.Żaguń – Radna RM – przypomniała, że paliwa stałe są nadal używane i mogą być przez 

jakiś czas jeszcze używane, a osiedle które otaczają ten las, to są stare domy zamieszkiwane 

przez leciwych lokatorów, często samotnie mieszkających, dla których gwałtowne przejście 

na inny sposób ogrzewania niż paliwa stałe jest sprawą dość kosztowną i skomplikowaną. 

Struktura osiedli bardzo się zmienia, wprowadzają się na te tereny młode rodziny. Radna nie 



ma złudzeń, że kiedyś te tereny będą nam potrzebne do rozbudowy, ale póki co na razie 

mamy dość sporo terenów, które mogłyby być sprzedawane pod działki budowlane i akurat 

ten teren wg Radnej mógłby jeszcze poczekać.       

B. Białkowska – Z-ca Burmistrza Solca Kujawskiego – dodała, że jest to teren prywatny, 

nie są to działki gminne i Gmina ma na uwadze wnioski składane przez osoby prywatne, które 

widzą potrzebę rozwoju. Dodała, że jest możliwość pozyskania nie tylko z Gminy środków na 

zmianę sposobu ogrzewania domów, ale można pozyskać środki z funduszy zewnętrznych np. 

z NFOŚiGW. Trwają rozmowy w tym temacie.  

Głosowano w sprawie: 

 

B. Czaki – Przewodniczący RM - uchwała Rady Miejskiej w Solcu Kujawskim z dnia 30 

października 2020 roku w sprawie opinii o pozbawieniu lasu charakteru ochronnego. 

 

B. Czaki – Przewodniczący RM - Kto z Radnych jest za przyjęciem ww. projektu uchwały? 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Bartłomiej Czaki, Mariusz Damrat, Szymon Raczyński, Tadeusz Szczepański, Marzanna 

Szewczyk. 

PRZECIW (3) 

Andrzej Bąbka, Adam Michalak, Alicja Żaguń 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (6) 

Grażyna Bieniek, Dariusz Chojnacki, Agnieszka Dorawa, Justyna Gapska, Tomasz Pacek, 

Tomasz Rudny 

NIEOBECNI (1) 

Beata Kołota. 

 

Uchwała Nr XXII/193/20 została podjęta (zał. 9). 

 

 

 



9. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla gazociągu wysokiego ciśnienia relacji PGE GiEK Oddział Zespół 

Elektrociepłowni Bydgoszcz – układ zasuw Otorowo na terenie Gminy Solec Kujawski 

na terenie obrębu ewidencyjnego Wypaleniska, Makowiska oraz Otorowo, gmina Solec 

Kujawski. 

 

T. Substyk – Burmistrz Solca Kujawskiego – przedstawiła ww. projekt uchwały.  

 

B. Czaki – Przewodniczący RM - Czy są uwagi do ww. projektu uchwały ?  

Radni nie wnieśli uwag. 

Głosowano w sprawie: 

 

B. Czaki – Przewodniczący RM - uchwała Rady Miejskiej w Solcu Kujawskim z dnia 30 

października 2020 roku w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla gazociągu wysokiego ciśnienia relacji PGE GiEK Oddział Zespół 

Elektrociepłowni Bydgoszcz – układ zasuw Otorowo na terenie Gminy Solec Kujawski na 

terenie obrębu ewidencyjnego Wypaleniska, Makowiska oraz Otorowo, gmina Solec 

Kujawski. 

 

B. Czaki – Przewodniczący RM - Kto z Radnych jest za przyjęciem ww. projektu uchwały? 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Andrzej Bąbka, Grażyna Bieniek, Dariusz Chojnacki, Bartłomiej Czaki, Mariusz Damrat, 

Agnieszka Dorawa, Justyna Gapska, Adam Michalak, Tomasz Pacek, Szymon Raczyński, 

Tomasz Rudny, Tadeusz Szczepański, Marzanna Szewczyk, Alicja Żaguń 

NIEOBECNI (1) 

Beata Kołota. 

 

Uchwała Nr XXII/194/20 została podjęta jednogłośnie (zał. 10). 

 



10. Podjęcie uchwały w sprawie uzgodnienia zakresu prac wykonywanych na potrzeby 

ochrony przyrody, dotyczących pomnika przyrody na terenie Nadleśnictwa Cierpiszewo 

na terenie Gminy Solec Kujawski. 

 

C.Ball – Dyrektor WUM – przedstawił ww. projekt uchwały. 

 

B. Czaki – Przewodniczący RM - Czy są uwagi do ww. projektu uchwały ?  

Radni nie wnieśli.  

Głosowano w sprawie: 

 

B. Czaki – Przewodniczący RM - uchwała Rady Miejskiej w Solcu Kujawskim z dnia 30 

października 2020 roku w sprawie uzgodnienia zakresu prac wykonywanych na potrzeby 

ochrony przyrody, dotyczących pomnika przyrody na terenie Nadleśnictwa Cierpiszewo na 

terenie Gminy Solec Kujawski. 

 

B. Czaki – Przewodniczący RM - Kto z Radnych jest za przyjęciem ww. projektu uchwały? 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Andrzej Bąbka, Grażyna Bieniek, Dariusz Chojnacki, Bartłomiej Czaki, Mariusz Damrat, 

Agnieszka Dorawa, Justyna Gapska, Adam Michalak, Tomasz Pacek, Szymon Raczyński, 

Tomasz Rudny, Tadeusz Szczepański, Marzanna Szewczyk, Alicja Żaguń 

NIEOBECNI (1) 

Beata Kołota. 

 

Uchwała Nr XXII/195/20 została podjęta jednogłośnie (zał. 11). 

 

11. Podjęcie uchwały w sprawie uzgodnienia przeprowadzenia prac wykonywanych na 

potrzeby ochrony przyrody, na terenach użytków ekologicznych w Przyłubiu, gmina 

Solec Kujawski. 

 



C. Ball – Dyrektor WUM – przedstawił ww. projekt uchwały. 

 

B. Czaki – Przewodniczący RM - Czy są uwagi do ww. projektu uchwały ?  

Radni nie wnieśli. 

Głosowano w sprawie: 

B. Czaki – Przewodniczący RM - uchwała Rady Miejskiej w Solcu Kujawskim z dnia 30 

października 2020 roku w sprawie uzgodnienia przeprowadzenia prac wykonywanych na 

potrzeby ochrony przyrody, na terenach użytków ekologicznych w Przyłubiu, gmina Solec 

Kujawski. 

B. Czaki – Przewodniczący RM - Kto z Radnych jest za przyjęciem ww. projektu uchwały ? 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Andrzej Bąbka, Grażyna Bieniek, Dariusz Chojnacki, Bartłomiej Czaki, Mariusz Damrat, 

Agnieszka Dorawa, Justyna Gapska, Adam Michalak, Tomasz Pacek, Szymon Raczyński, 

Tomasz Rudny, Tadeusz Szczepański, Marzanna Szewczyk, Alicja Żaguń 

NIEOBECNI (1) 

Beata Kołota. 

 

Uchwała Nr XXII/196/20 została podjęta jednogłośnie (zał. 12). 

 

12. Podjęcie uchwały w sprawie Programu Współpracy Gminy Solec Kujawski z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o 

działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2021. 

 

J. Żebrowska – Dudek – Dyrektor WSO – przedstawiła ww. projekt uchwały. 

B. Czaki – Przewodniczący RM - Czy są uwagi do ww. projektu uchwały ? 

Radni nie wnieśli.  



Głosowano w sprawie: 

 

B. Czaki – Przewodniczący RM - uchwała Rady Miejskiej w Solcu Kujawskim z dnia 30 

października 2020 roku w sprawie Programu Współpracy Gminy Solec Kujawski z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o 

działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2021. 

 

B. Czaki – Przewodniczący RM - Kto z Radnych jest za przyjęciem ww. projektu uchwały ? 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Andrzej Bąbka, Grażyna Bieniek, Dariusz Chojnacki, Bartłomiej Czaki, Mariusz Damrat, 

Agnieszka Dorawa, Justyna Gapska, Adam Michalak, Tomasz Pacek, Szymon Raczyński, 

Tomasz Rudny, Tadeusz Szczepański, Marzanna Szewczyk, Alicja Żaguń 

NIEOBECNI (1) 

Beata Kołota. 

Uchwała Nr XXII/197/20 została podjęta jednogłośnie (zał. 13). 

 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji projektu pod nazwą „Kujawsko 

– Pomorska Teleopieka” realizowanego w ramach Regionalnego Programu 

Operacyjnego Województwa Kujawsko – Pomorskiego na lata 2014 – 2020. 

 

B.Białkowska – Z-ca Burmistrza Solca Kujawskiego – przedstawiła ww. projekt uchwały. 

B. Czaki – Przewodniczący RM - Czy są uwagi do ww. projektu uchwały ? 

Radni nie wnieśli.  

Głosowano w sprawie: 

 

B. Czaki – Przewodniczący RM - uchwała Rady Miejskiej w Solcu Kujawskim z dnia 30 

października 2020 roku w sprawie przyjęcia do realizacji projektu pod nazwą „Kujawsko – 

Pomorska Teleopieka” realizowanego w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego 



Województwa Kujawsko – Pomorskiego na lata 2014 – 2020. 

 

B. Czaki – Przewodniczący RM - Kto z Radnych jest za przyjęciem ww. projektu uchwały ? 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Andrzej Bąbka, Grażyna Bieniek, Dariusz Chojnacki, Bartłomiej Czaki, Mariusz Damrat, 

Agnieszka Dorawa, Justyna Gapska, Adam Michalak, Tomasz Pacek, Szymon Raczyński, 

Tomasz Rudny, Tadeusz Szczepański, Marzanna Szewczyk, Alicja Żaguń 

NIEOBECNI (1) 

Beata Kołota. 

Uchwała Nr XXII/198/20 została podjęta jednogłośnie (zał. 14). 

 

14. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do realizacji programu „Wspieraj 

Seniora”. 

 

B.Białkowska – Z-ca Burmistrza Solca Kujawskiego – przedstawiła ww. projekt uchwały. 

B. Czaki – Przewodniczący RM - Czy są uwagi do ww. projektu uchwały ? 

Radni nie wnieśli.  

Głosowano w sprawie: 

 

B. Czaki – Przewodniczący RM - uchwała Rady Miejskiej w Solcu Kujawskim z dnia 30 

października 2020 roku w sprawie przystąpienia do realizacji programu „Wspieraj Seniora”. 

 

B. Czaki – Przewodniczący RM - Kto z Radnych jest za przyjęciem ww. projektu uchwały ? 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

 



Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Andrzej Bąbka, Grażyna Bieniek, Dariusz Chojnacki, Bartłomiej Czaki, Mariusz Damrat, 

Agnieszka Dorawa, Justyna Gapska, Adam Michalak, Tomasz Pacek, Szymon Raczyński, 

Tomasz Rudny, Tadeusz Szczepański, Marzanna Szewczyk, Alicja Żaguń. 

 

NIEOBECNI (1) 

Beata Kołota. 

Uchwała Nr XXII/199/20 została podjęta jednogłośnie (zał. 15). 

 

15. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Solec Kujawski w roku 

szkolnym 2019/2020. 

T. Substyk – Burmistrz Solca Kujawskiego – przestawiła ww. informację. 

 

B. Czaki – Przewodniczący RM - Czy są uwagi do przestawionej informacji ? 

Radni nie wnieśli.  

 

Ww. informacja stanowi – zał. 16 do niniejszego protokołu.  

16. Wolne głosy i wnioski. 

 

Wnioski zgłosili: 

A. Michalak – Radny RM – nie wnoszenia pod obrady sesji projektów uchwał na ostatnią 

chwilę. Radny chciałby świadomie podejmować decyzje podczas głosowania i mieć czas na 

zapoznanie się z tymi projektami uchwał.  

T. Substyk – Burmistrz Solca Kujawskiego – odpowiedziała, że niekiedy zdarzają się takie 

sytuacje, że Radni otrzymują projekt uchwały na ostatnią chwilę. Gmina dopiero co otrzymała 

materiały do przygotowania projektu uchwały, który został wprowadzony pod obrady 

dzisiejszej sesji dot. Programu „Wspieraj Seniora”. Często decyzje podejmowane są z 

godziny na godzinę, dlatego też zdarzają się takie sytuacje, że trzeba zwoływać np. sesje 

nadzwyczajne RM, bo są takie decyzje które trzeba podejmować szybko, nie czekając do 

zwołania kolejnej sesji np. za miesiąc.  



A.Michalak – Radny RM – zgłoszony wniosek nie miał na celu ocenianie pracowników, nie 

dotyczyło to też projektów uchwał związanych ze zmianą budżetu, gdzie oczywistym jest, że 

zmienia się to z dnia na dzień, z godziny na godzinę. Chodziło o inne projektów uchwał, które 

Radni mogliby podejmować w trybie sesji nadzwyczajnej np. zwołanej za kilka dni, a nie 

wprowadzanie projektów uchwał do porządku obrad na ostatnią chwilę.  

T. Substyk – Burmistrz Solca Kujawskiego - odpowiedziała, że skoro Gmina otrzymała  

2-3 dni temu materiały do przygotowania projektu uchwały dot. Programu „Wspieraj 

Seniora”, to lepiej było teraz wprowadzić ją pod obrady sesji, niż czekać znowu kolejne dni 

do zwołania sesji. Żeby uruchomić np. środki na potrzeby opieki społecznej potrzebne jest 

podjęcie uchwały, a następnie złożenie wniosku i podpisanie umowy.  

 

J. Gapska – Radna RM – zgłosiła wniosek dot. naprawy krawężników w ul. Długiej, 

będących obecnie w złym stanie. 

T. Substyk – Burmistrz Solca Kujawskiego – odpowiedziała, że Gmina złożyła wniosek w 

ramach Funduszu Dróg Samorządowych na dofinansowanie naprawy nawierzchni ul. Długiej 

i ul. Krótkiej. Ul. Krótka ma zostać wpięta w system kanalizacji sanitarnej, która została 

zbudowana pod ścieżką rowerową. Stąd celowo podjęto decyzję, o wstrzymaniu się z 

wykonaniem nowych krawężników, przy których będzie przebiegało odwodnienie, do czasu 

zakończenia całości praz modernizacyjnych w przyszłym roku. Zostanie też wykonany 

chodnik w ul. Krótkiej. Wniosek został przez Gminę złożony i najprawdopodobniej w 

listopadzie br. powinniśmy otrzymać informacje czy przyznano nam środki na ten cel i w 

jakiej wysokości.  

 

D. Chojnacki – Radny RM - zgłosił wniosek dot. wsparcia ze strony Gminy w 

przygotowaniu i poparcia przez RM stanowiska Polskiego Związku Producentów Roślin 

Zbożowych w sprawie nowelizacji ustawy o ochronie zwierząt. 

Odpowiedzi na zgłoszony wniosek udzieliła T. Substyk – Burmistrz Solca Kujawskiego, 

informując że w sprawie przygotowania stanowiska będziemy z Radnymi w kontakcie.   

 

T. Pacek – Radny RM – zgłosił uwagi do funkcjonowania rejestracji w przychodni 

SOLMED, w szczególności dot. zachowania pracowników rejestracji w stosunku do 

pacjentów.    



T. Substyk – Burmistrz Solca Kujawskiego  - odpowiedziała, że nie usprawiedliwia 

zachowania pań w rejestracji, jednak z informacji uzyskanych od Pani Prezes Solmedu wie, 

że często dzwonią do przychodni mieszkańcy, którzy nie mogą się skontaktować z 

Sanepidem, a pracownicy przychodni też w sposób wulgarny są wyzywani, obwiniani o 

wszystko. Należy zrozumieć obie strony, bo obecna sytuacja jest bardzo trudna i dynamicznie 

się rozwijająca. Wszyscy jesteśmy zdenerwowani i poirytowani, a nawet przestraszeni obecną 

sytuacją.   

A.Dorawa – Radna RM – z uwagi na ciągły wzrost zachorowań, zgłosiła wniosek dot. 

możliwości uruchomienia przy przychodni zdrowia punktu poboru wymazów na obecność 

koronawirusa Covid-19 od osób, które dostały skierowanie na tego rodzaju wymaz. Jest to 

szczególne utrudnienie dla osób starszych, które aby wykonać wymaz muszą dojechać do 

Bydgoszczy. Trudno sobie wyobrazić, żeby osoby te, w takiej sytuacji poruszały się środkami 

komunikacji publicznej.   

 

T. Substyk – Burmistrz Solca Kujawskiego – odpowiedzi na ten wniosek udzieli Pani  

M. Szalewska – Prezes Solmedu Sp. z o.o.  

M. Szalewska – Prezes SOLMED Sp. z o.o. – odpowiedziała, że obsługa pacjentów ma być 

na jak  najwyższym poziomie. Często pracownice rejestracji są wręcz obraźliwie wyzywane 

przez mieszkańców, którzy nie mogąc dodzwonić się do Sanepidu, zdezorientowani odnoszą 

się niegrzecznie do pracownic w rejestracji. Nie usprawiedliwiała to jednak niegrzecznego 

zachowania pracowników rejestracji i za to przeprosiła. Pani Prezes stara się reagować na 

każdą indywidualną skargę, która wpływa do niej na pracowników.  

W sprawie oddzwaniania do pacjentów w celu podania telefonicznie kodów na recepty, Pani 

Prezes wyjaśniła, że była to inicjatywa samej przychodni, jednak przy obsłudze kilkuset 

pacjentów dziennie oraz przy ogromnej liczbie osób zgłaszających się do przychodni i 

oczekujących pomocy, nie zawsze oddzwonienie i podanie kodów recept jest możliwe. Pani 

Prezes zaapelowała do mieszkańców, aby rejestrowali się na indywidualne konta pacjentów, 

dzięki temu nie będzie potrzeby oddzwaniania w sprawie podania kodu, ponieważ zostanie on 

automatycznie przekazany do pacjenta poprzez sms. Jeśli osoby starsze nie radzą sobie z tym 

procesem, to mogą poprosić np. swoje wnuki, osoby w rodzinie, które są obeznane z 

najnowszymi technologiami i mogą tym osobom pomóc. Tam jednak gdzie nie uda się w ten 

sposób pomóc, to przychodnia stara się pomagać poprzez oddzwanianie do pacjenta. Zdarza 

się też tak, że osoby dzwonią do przychodni we wczesnych godzinach porannych, wtedy 

kiedy mnóstwo osób próbuje się również w tym czasie do przychodni dodzwonić np. z 



zamiarem podyktowania leków, na które ma zostać wystawiona recepta. Wówczas 

rejestratorki proszą, aby wypisać leki na kartce, ponieważ przez tel. zajmuje dużo czasu 

przepisanie tego, co dyktuje im pacjent. Można też wypisać leki na kartce i będąc przy okazji 

w pobliżu przychodni wrzucić kartkę do skrzynki, która zawieszona jest przed przychodnią. 

Temat obsługi pacjentów był wielokrotnie poruszany z pracownikami rejestracji. Jako Prezes 

jeszcze raz przeprosiła za zachowanie pracowników, które bez względu na to jaką mamy 

sytuację nie powinno mieć miejsca.  

T. Pacek – Radny RM – dodał, że nawet wtedy kiedy nie było jeszcze pandemii, Radny 

osobiście miał takie sytuacje, że był w przychodni potraktowany bardzo źle. Takie sytuacje i 

złe emocje ze strony pracowników przychodni nie powinny mieć miejsca. Warto poprosić 

panie z rejestracji także o zrozumienie dla pacjentów.  

M. Szalewska – Prezes SOLMED Sp. z o.o. – zaapelowała o to, że jeśli jest możliwość 

zareagowania na jakąś sytuację w konkretnym momencie to aby to zgłaszać od razu. 

Zapewniła, że o każdej z takich sytuacji będzie rozmawiała ze swoimi pracownikami. Dodała, 

że nie ma tygodnia, w którym Pani Prezes nie stara się studzić emocji towarzyszących 

pracownikom rejestracji i prosić o to, aby jedna i druga strona przede wszystkim wzajemnie 

się szanowała, a po stronie przychodni jest jeszcze odpowiedzialność za to, żeby pacjenci byli 

należycie obsługiwani.  

A.Dorawa – Radna RM – ponowiła pytanie dot. możliwości utworzenia punktu poboru 

wymazów pod kątem zakażenia koronawirusem, przy przychodni w Solcu Kujawskim.    

M. Szalewska – Prezes SOLMED Sp. z o.o.  – odpowiedziała, że na temat utworzenia 

punktu poboru wymazu odbyła rozmowę z Panią Burmistrz. Cały problem sprowadza się do 

tego, że podstawowa opieka zdrowotna nie jest przygotowana do tego, aby zajmować się na 

tym poziomie epidemiologią i chorobami zakaźnymi. Do tego kontakt z Sanepidem jest 

utrudniony, ponieważ nie można się do nich dodzwonić. Przychodnia otrzymała tylko 

informację o punktach wymazowych od NFZ. W informacji z NFZ została wskazana osoba 

do kontaktu z osobami, który jednak nie potrafił on udzielić żadnej informacji, twierdząc, że 

NFZ zajmuje się wyłącznie finansowaniem tego typu punktów. Odesłano do Zarządzania 

Kryzysowego, gdzie również nikt nie był w stanie udzielić jakichkolwiek informacji poza 

tym, że cały ciężar utworzenia takiego punktu spada na jego organizatorze. Pani Prezes 

zaproponuje Pani Burmistrz, aby raz jeszcze przyjrzeć się tej kwestii. Spółka Solmed nie jest 

w stanie utworzyć tego punktu samodzielnie, ale może gdyby udało się połączyć siły z 

Ochotniczą Strażą Pożarną czy z grupą BIZON. Dlatego raz jeszcze zaproponuje dokonanie 



rozeznania, kto do tej wspólnej inicjatywy mógłby dorzucić swój wkład. Obawa Pani Prezes 

dotyczy stworzenia odpowiednich warunków sanitarnych, takich które nie spowodowały 

zagrożenia roznoszenia się wirusa w obrębie utworzonego punktu wymazowego.           

 

T. Rudny – Radny RM – zgłosił wniosek mieszkańców dot. postawienia regału w pobliżu 

pojemników na odpady koło cmentarza, na którym można by było zostawić zużyte znicze ale 

jeszcze w dobrym stanie do ponownego wykorzystania. Wiele osób szczególnie starszych 

mogłoby je wykorzystać nawet z uwagi na oszczędność pieniędzy związanych z zakupem 

nowych. Spowodowałoby to też zmniejszenie ilość odpadów w pojemnikach.   

T. Substyk – Burmistrz Solca Kujawskiego – odpowiedziała, że już w zeszłym roku była 

rozmowa na ten temat z Zakładem Gospodarki Komunalnej. Można zauważyć, że osoby, 

które nie chcą wyrzucać dobrych jeszcze zniczy stawiają je obok pojemników. Może w 

dniach po 1 listopada uda się postawić regały, aby można było na nich postawić zużyte 

znicze, które inne osoby będą mogły ponownie wykorzystać.  

T. Rudny – Radny RM – dodał, że taki regał byłby podpowiedzią dla tych, którzy o tym nie 

pomyślą i wyrzucają znicze do pojemników.    

B. Czaki – Przewodniczący RM – zwrócił się z prośbą do Pani Alicji Żaguń – 

Przewodniczącej Komisji Edukacji, Kultury i Sportu o przestawienie informacji na temat 

przyznanych w tym roku Nagród Radnych Rady Miejskiej.  

A.Żaguń – Przewodnicząca K. Edukacji, Kultury i Sportu - odpowiedziała, że jak co roku 

Komisja Edukacji, Kultury i Sportu jest zobowiązana do realizacji uchwały, którą Radni 

podjęli w sprawie przyznawania Nagród Radnych RM. Podobnie jak w latach poprzednich 

Komisja poprosiła o podanie wysokości zgromadzonych środków i po otrzymaniu tej 

informacji podjęto decyzje o ilości nagród, które można przyznać. Wyjaśniła, że nagrody są 

dzielone proporcjonalnie do liczby uczniów w danych szkołach. Objętych opieką są szkoły 

podstawowe oraz szkoła powiatowa tj. ZSOiZ, która znajduje się w naszym mieście. 

Postanowiono przyznać nagrody w wysokości 500 zł każda i była to o 50 zł nagroda wyższa 

niż w ubiegłym roku i roku jeszcze wcześniejszym. Ze względu na sytuację epidemiczną, 

Przewodnicząca zdecydowała się nie zwoływać osobnej Komisji Edukacji Kultury i Sportu. 

3 osoby, które uczestniczyły w Komisji Stypendialnej, będących jednocześnie członkami  

K. Edukacji, Kultury i Sportu tj.: Pani Alicja Żaguń – Przewodnicząca Komisji, Pan Adam 

Michalak – Z-ca Przewodniczącego K. Edukacji Kultury i Sportu oraz Pani Agnieszka 

Dorawa – członek Komisji zapoznali się z propozycjami dyrektorów szkół, którzy przysłali 



propozycje o uczniach, których typowaliby do Nagrody Radnych. Po zapoznaniu się z 

propozycjami, podjęta została decyzja o tym, że pozostali Radni z Komisji EKiS zostaną 

powiadomieni o tych kandydaturach drogą meilową. Także droga meilową Przewodnicząca 

poprosiła o odpowiedź, czy mają jakiekolwiek uwagi do zgłoszonych kandydatur. Nikt nie 

zgłosił uwag negatywnych, jedyna osoba która odpowiedziała to Radna Justyna Gapska, która 

zasugerowała, że trzeba zaufać Dyrektorom, którzy najlepiej znają swoich uczniów i 

zaakceptować zgłoszone kandydatury. Pozostali Radni nie odpowiadając wyrazili, zgodnie z 

prośbą Przewodniczącej akceptację przedstawionych kandydatur. Przewodnicząca w imieniu 

KEKiS poinformowała Burmistrza oraz Przewodniczącego RM o tym, że przyznano nagrody 

zgodnie z wnioskami zgłoszonymi przez dyrektorów szkół. Nagrody zostaną przekazane na 

konta. Dyplomy, które zostały podpisane przez Przewodniczącą KEKiS oraz przez 

Przewodniczącego RM zostaną wraz z upominkami rzeczowymi przekazane do dyrektorów 

szkół, którzy w sposób bezpieczny przekażą je nagrodzonych uczniom. Pogratulowała 

wszystkich nagrodzonym uczniom, którzy solidnie pracowali cały rok na te nagrody. Dodała, 

że Regulamin przyznawania Nagród Radych RM wymaga, aby uczniowie którzy są zgłaszani 

do tych nagród byli uczniami, którzy osiągają bardzo dobre wyniki na miarę swoich 

możliwości. Wyraziła nadzieje, że przyznane nagrody zachęcą też innych uczniów do starania 

się o uzyskanie w przyszłym roku podobnych nagród czy stypendiów.               

B. Czaki – Przewodniczący RM – podziękował Radnym za czynny udział i odwiedzenie 

grobów zmarłych Radnych. W tym roku zmieniona została forma, i tak każdy z Radnych RM 

miał do odwiedzenia jeden grób zmarłego Radnego.  

T. Substyk – Burmistrz Solca Kujawskiego – przedstawiła informacje dot. zakażeń na 

terenie Gminy związanych z Covid – 19. Obecnie z tego powodu zostały zamknięte dwa 

przedszkola tj. Dinuś i Ochronka, są też poj. przypadki zachorowań w SP Nr 1, nie ma 

natomiast potwierdzonych zakażeń w SP Nr 4. Musimy zapewnić też ciągłość pracy w 

Urzędzie, dwóch pracowników ma pozytywny wynik. Od poniedziałku będziemy zastanawiać 

się jak zorganizować pracę w Urzędzie tak, aby mieszkańcy byli na bieżąco obsługiwani. O 

wszystkich zmianach mieszkańcy będą informowani. Na dzień 28.10.20 r. wykazano, że 157 

osób z naszej Gminy przebywa na kwarantannie, ale wiemy już że na dzień dzisiejszy ta 

liczba jest dużo większa. Z informacji uzyskanych z Sanepidu wynika, że objętych nadzorem 

epidemiologicznym jest 5 osób, ale to już teraz jest zdecydowanie większa liczba. 

Odnotowano 2 zgony spowodowane zakażeniem Covid – 19, osoby te miały również choroby 

współistniejące, 23 osoby uznano za ozdrowieńców. Od początku pandemii do dnia 27.10.br. 

odnotowano w naszym mieście 42 przypadki zakażeń, wiadomo też, że do dnia dzisiejszego 



tych przypadków jest zdecydowanie więcej. Zapewniła, że będą podejmowane wszelkie 

działania m.in. związane z pomocą dla seniorów, dołożymy także wszelkich starań żeby 

wszystko jak najlepiej funkcjonowało, uruchomiony został też numer telefonu do MGOPS.  

Radnym ich rodzinom oraz mieszkańcom miasta Pani Burmistrz życzyła dużo zdrowia, 

wzajemnego zrozumienia i przestrzegania zasad sanitarnych oraz chronienie seniorów. 

Dodała też, że 23 września 2020 r. Zarząd województwa kuj. – pom. podjął uchwałę w 

sprawie akceptacji założeń na opracowanie dokumentacji projektowej i przedprojektowej dla 

projektu pn. „Budowa linii kolejowej na odcinku Trzciniec – Port Lotniczy Bydgoszcz – 

Solec Kujawski – etap I i II”. Jest opracowywana Strategia Województwa Kujawsko – 

Pomorskiego, która jeszcze nie została przyjęta przez zarząd województwa, ale Gmina 

przekazała do niej kilka głównych projektów, które chcielibyśmy żeby były realizowane. 

Strategia ma zostać opracowana do 2027 roku i jeśli nasze propozycje nie zostały by w niej 

ujęte, to nie będą miały szans na realizację. M.in. jeden z podanych projektów dot. budowy 

linii kolejowej od Solca Kujawskiego do Trzcińca z przystankiem Port Lotniczy. To dla 

naszej Gminy dobra informacja. Zakończenie opracowania dokumentacji na w/w projekt to 

IV kwartał 2023 roku. W Strategii Województwa Kuj. – Pom. zaproponowano też takie 

inwestycje jak budowa mostu przez Wisłę czy powstanie platformy multimodalnej.  

Pani Burmistrz dodała, że z naszych gminnych inwestycji planujemy w 2021 r. realizację 

budowy ul. Długiej i ul. Krótkiej wraz z wykonaniem odwodnienia. Trwa realizacja budowy 

ścieżki rowerowej na odcinku Solec Kujawski – Otorowo, przygotowywane są projekty dot. 

rewitalizacji Placu Jana  Pawła II.      

B. Czaki – Przewodniczący RM - w imieniu Zakładu Gospodarki Komunalnej,  zwrócił się z 

prośbą, że jeśli Radni mają wiedze na temat osób przebywających na kwarantannie lub w 

izolacji, to żeby zgłosić ten fakt do ZGK, po to aby odpady od tych osób odbierane były w 

sposób bezpieczny. 

Przewodniczący RM zaapelował do wszystkich o stosowanie się do zaleceń sanitarnych, 

życząc jednocześnie wszystkim dużo zdrowia i wytrwałości w tym szczególnym czasie 

pandemii.     

 

 

 

 



17. Zamknięcie sesji. 

B. Czaki – Przewodniczący RM - podziękował Radnym, Burmistrzowi i pracownikom UM 

za udział w sesji i zamknął obrady sesji o godz. 14.45.  

 

Przewodniczący 

Rady Miejskiej w Solcu Kujawskim 

  

Przygotował(a): Katarzyna Ciudzińska 

 

 


